
RADA MIEJ~KA 
97-570 PRZEDBORZ 

ul.Mostowa 29 
pow. radomszczański 

OR.0002.10.2023 
PROTOKÓŁ NR LXVI.2023 

z obrad LXVI sesji Rady Miejskiej w Przedborzu, odbytej w dniu 24 sierpnia 2023 roku w sali 
konferencyjnej w Urzędzie Miejskim w Przedborzu. 

W sesji udział wzięli radni i sołtysi według załączonych listy obecności. 
Ponadto w sesji udział wzięły: 
Pani Wiesława Janosik - Burmistrz Miasta Przedborza 
Pani Elżbieta Młynarczyk - Skarbnik Miasta Przedborza 

Ad.I Obrady sesji Rady Miejskiej w Przedborzu w dniu 24 sierpnia 2023 roku rozpoczęły 
się o godz. 12.05. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Przedborzu - radny Krzysztof 
Zawisza. Powitał radnych, Panią burmistrz, Panią skarbnik, sołtysów oraz mieszkańców Miasta 
i Gminy Przedbórz. Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. W obradach 
uczestniczyło 12 radnych (nb. radnych T. Jarosza, M. Kieruzala, R. Rabendy). 

Ad.2 Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad (przekazany radnym). 

Następnie przewodniczący Rady zgłosił wniosek o dodanie podpunktu „a" w punkcie 6 
porządku obrad, tj. projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2023-2027 i analogiczne przesunięcie pozostałych podpunktów i poddał go pod głosowanie. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie (12 głosów „za"). 
Protokół głosowania (2a) w załączeniu. 

Nie zgłoszono innych wniosków, więc przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
przyjęcie porządku obrad po zmianie. 

Porządek obrad po zmianie został przyjęty jednogłośnie (12 głosów „za"). 
Protokół głosowania (2b) w załączeniu. 

Porządek LXVI sesji przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Porządek obrad. 
3. Możliwość zgłaszania uwag do treści protokołów z poprzednich sesji. 
4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta Przedborza. 
5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady w okresie między sesjami. 
6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał: 
a) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2027, 
b) w sprawie zmiany budżetu Gminy Przedbórz na rok 2023, 
c) w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego 
do spraw Przeciwdziałania Przemocy Domowej w Gminie Przedbórz, 
d) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej 
w ewidencji gruntów jako działka 140/37 obręb 2, Miasto Przedbórz, 
e) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć oraz zasad przyznawania zwolnień od obowiązku realizacji tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze 
w szkołach lub przedszkolu, dla których organem prowadzącym jest Gmina Przedbórz, 
f) w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 4 lipca 2023 roku dotyczącej podjęcia działań naprawczych 
zapobiegających zaśmiecaniu otaczającego nas krajobrazu, 
g) w sprawie przyjęcia zadań z zakresu zimowego utrzymania publicznych dróg powiatowych 
przebiegających przez teren Gminy Przedbórz. 



7. Zapytan ia i wolne wnioski. 
8. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski. 
9. Sprawy różne. 
10. Zakończenie obrad. 

Ad.3 Radni nie zgłosili uwag do treści protokołów z poprzednich sesji. 

Ad.4 Burmistrz Miasta Przedborza - Pani Wiesława Janosik złożyła Radzie sprawozdanie 
z działalności w okresie między sesjami Rady. 

Przedmiotowe sprawozdanie w załączeniu do protokołu. 

Ad.5 Sprawozdanie z działalności Komisji Rady w okresie między sesjami złożył 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa - radny Jan Mroziński. 

Przedmiotowe sprawozdanie w załączeniu do protokołu. 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rady w okresie między sesjami złożył Zastępca 
Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - radny Tomasz Glenda. 

Przedmiotowe sprawozdanie w załączeniu do protokołu. 

Przewodniczący Rady poprosił o uczczenie pamięci śp. Tadeusza Michalskiego - 
założyciela i Dyrektora Muzeum Ludowego w Przedborzu. 

Ad.6a Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Przedbórz na lata 2023-2027. 

Wobec braku pytań przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Protokół głosowania (6a) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXVI/497/23 została przyjęta jednogłośnie (12 głosów „za") i stanowi 

załącznik do protokołu. 

Ad.6b Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy 
Przedbórz na rok 2023. 

Wobec braku pytań przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Protokół głosowania ( 6b) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXVI/498/23 została przyjęta jednogłośnie (12 głosów „za") i stanowi 

załącznik do protokołu. 

Pani burmistrz powiedziała, że zmiany w budżecie spowodowane są m.in. otrzymaniem 
przez Gminę dofinansowania w wysokości 55% na remont drogi Nosalewice-Wygwizdów oraz 
zabezpieczeniem własnych środków w wysokości 45% na remont tej drogi. Dodała, że będzie 
ogłoszony przetarg, a inwestycja powinna zostać wykonana do końca roku. 

Ad.6c Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie trybu i sposobu 
powoływania oraz odwoływania członków · Zespołu Interdyscyplinarnego do spraw 
Przeciwdziałania Przemocy Domowej w Gminie Przedbórz. 

Wobec braku pytań przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Protokół głosowania ( 6c) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXVI/499/23 została przyjęta jednogłośnie (12 głosów „za") i stanowi 

załącznik do protokołu. 

Ad.6d Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w w sprawie wyrażenia zgody na 
zbycie nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka 
140/3 7 obręb 2, Miasto Przedbórz. 
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Wobec braku pytań przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Protokół głosowania ( 6d) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXVl/500/23 została przyjęta jednogłośnie (12 głosów „za") i stanowi 

załącznik do protokołu. 

Ad.6e Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć oraz 
zasad przyznawania zwolnień od obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze w szkołach lub 
przedszkolu, dla których organem prowadzącym jest Gmina Przedbórz. 

Wobec braku pytań przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Protokół głosowania (6e) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXVI/501/23 została przyjęta jednogłośnie (12 głosów „za") i stanowi 

załącznik do protokołu. 

Ad.6f Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 
4 lipca 2023 roku dotyczącej podjęcia działań naprawczych zapobiegających zaśmiecaniu 
otaczającego nas krajobrazu. 

Wobec braku pytań przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Protokół głosowania (6f) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXVl/502/23 została przyjęta jednogłośnie (12 głosów „za") i stanowi 

załącznik do protokołu. 

Ad.6g Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia zadań z zakresu 
zimowego utrzymania publicznych dróg powiatowych przebiegających przez teren Gminy 
Przedbórz. 

Wobec braku pytań przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Protokół głosowania ( 6g) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXVI/503/23 została przyjęta jednogłośnie (12 głosów „za") i stanowi 

załącznik do protokołu. 

W tej części obrad Przewodniczący Rady ogłosił przerwę, po której wznowiono obrady. 

Ad.7,8,9 

Przewodniczący Rady zapytał Panią burmistrz o drogę w Woli Przedborskiej? 
Pani burmistrz odpowiedziała, że Gmina jest w trakcie opracowywania dokumentacji 

projektowej. Gmina złożyła wnioski o dofinansowanie zadań w ramach Rządowego Programu 
Polski Ład. Jeżeli Gmina otrzyma środki finansowe, to będą czynione starania wykonania dróg 
zarówno w Woli Przedborskiej,jak i w innych miejscowościach. 

Przewodniczący Rady poinformował o korespondencji: 
1) Wniosek mieszkańca Przedborza o umieszczenie znaku drogowego B-33 na 

ul. Ogrodowej w Przedborzu. 
Pani burmistrz powiedziała, że pismo to zostało złożone 2 dni temu, rozpatrywane było 

podczas posiedzenia Komisji Rady i pracownik Urzędu ma zająć się tą sprawą. Dodała, że do 
umieszczenia znaku drogowego potrzebna jest zmiana organizacji ruchu. 

Przewodniczący Rady powiedział, że wnioskował o budowę oświetlenia na ul. Ogrodowej, 
co poprawi bezpieczeństwo dla pieszych. Radny Tomasz Małecki również wnioskował w tej 
kwestii. Wyraził nadzieję, że to oświetlenie będzie wykonane. 
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Radny Małecki potwierdził, że wnioskował o budowę oświetlenia na ul. Ogrodowej. Ta 
kwestia jest rozpatrywana. Wyraził nadzieję, że oświetlenie ledowe będzie założone, gdy pojawią 
się środki finansowe. 

Przewodniczący Rady powiedział, że trzeba opracować dokumentację projektową. 

2) Pismo ze Szkoły Podstawowej w Górach Mokrych o przeprowadzonej kontroli 
zapewnienia bezpieczeństwa, bezpiecznych i higienicznych warunków w szkole. 

3) Pismo z Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Przedborzu 
stanowiące odpowiedź na pismo mieszkanki Przedborza dotyczące aparatu RTG. 

Przewodniczący Rady powiedział, że rozmawiał z dwoma wiceministrami (w sprawie 
pozyskania środków finansowych), ale nie udało się. Szpital Powiatowy w Radomsku miał na 
zbyciu aparat RTG, gdyż został zakupiony nowy aparat RTG do szpitala. Była nadzieja, że zostanie 
kupiony do SP ZOZ-u w Przedborzu, ale został przekazany Ukrainie. Na dzień dzisiejszy Gminy 
nie stać na dołożenie kolejnych pieniędzy na zakup aparatu RTG. 

Pani burmistrz powiedziała, że ogłoszony został drugi przetarg na zakup aparatu RTG, 
ponieważ w pierwszym przetargu kwota w złożonej ofercie była wyższa od kwoty, którą Gmina 
może przeznaczyć na zakup aparatu RTG. Jednak nie tylko o zakup aparatu chodzi, ale również 
o jego utrzymanie. 

Pani Renata Łuczyńska - Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
w Przedborzu poinformowała, że w pierwszym ogłoszonym przetargu na zakup aparatu RTG 
z adaptacją pomieszczenia zgłosiła się jedna firma z ofertą w kwocie 488 740,40 zł. Kwota, jaka 
może być przeznaczona to 300 OOO zł, więc nie ma możliwości, żeby SP ZOZ dołożył środki 
finansowe. Po pewnym czasie został ogłoszony drugi przetarg, a termin składania ofert jest do 
28 sierpnia. Dodała, że w przyszłym tygodniu odbędzie się posiedzenie Rady Społecznej 
SP ZOZ-u, którą poprosiła o wyrażenie opinii w sprawie zakupu aparatu RTG. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie kosztów związanych z utrzymaniem 
aparatu RTG. 

Pani Łuczyńska powiedziała, że zatrudnienie technika RTG oraz lekarza radiologa, który 
sprawuje opiekę nad pracownią, a także utrzymanie, serwisowanie aparatu RTG to kwota 
12 000-13 OOO zł miesięczne. Koszty ponoszone przez SP ZOZ za wykonywanie zdjęć 
rentgenowskich za 2021 rok wynosiły około 6 OOO zł miesięcznie. SP ZOZ ma podpisaną umowę ze 
Szpitalem Powiatowym w Radomsku na wykonywanie zdjęć rentgenowskich. W lipcu wykonano 
zdjęcia na kwotę 1 580 zł. Każda placówka medyczna musi mieć podpisaną umowę z pracownią 
RTG. 

Radna Jadowska zapytała, czy w Powiecie Radomszczańskim jest jeszcze w jakiejś gminie 
aparat RTG? 

Pani Łuczyńska odpowiedziała, że w Powiecie Radomszczańskim aparat RTG jest 
w przychodni na ul. Miłej w Radomsku. 

Radna Ocimek zapytała, czy straty z działalności rentgena osiągane były w ostatnich latach? 
Stwierdziła, że wcześniej prosiła przygotowanie zestawienia poniesionych kosztów związanych ze 
stomatologią, ginekologią oraz rentgenem i nie uzyskiwała informacji, jaki wynik finansowy ma 
rentgen, a okazuje się, że był na minusie. Zapytała, dlaczego wcześniej nie byli informowani o tej 
sytuacji? Dodała, że za długo ta sprawa się ciągnie (od 2019 r.). W 2020 r. miał być ogłoszony 
przetarg i nie było, w następnym roku nie było. Dopiero teraz są ogłaszane przetargi. 
Prawdopodobnie Gminy nie będzie stać na zakup aparatu RTG, a SP ZOZ nie chce dołożyć 
środków finansowych. 

Pani Łuczyńska powiedziała, że koszty były przedstawiane. Laboratorium i rentgen nie 
przynoszą zysku. Nie można mówić o zysku w służbie zdrowia. Natomiast w 2020 r. były 
ogłoszone 2 przetargi na zakup aparatu RTG, które były unieważnione ze względu na wyższe 
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kwoty w złożonych ofertach. W tym roku są kolejne przetargi ogłoszone. SP ZOZ nie mógł dołożyć 
środków finansowych, gdyż wykazywał stratę i trzeba było ponosić koszty na pilniejsze potrzeby. 

Radna Ocimek powiedziała, że jest członkiem Rady Społecznej SP ZOZ-u dość długo 
i o tych przetargach nie było nic mówione. Nie tylko ona nie słyszała, ale również radna Jadowska, 
która jest członkiem Rady Społecznej SP ZOZ-u. Dodała, że czytała na Facebooku o przetargu 
i brakowało 37 OOO zł, więc jeśli 37 OOO zł miałoby brakować, to podejrzewa, że Rada by dołożyła 
te brakujące środki finansowe. 

Pani Łuczyńska powiedziała, że przetargi były ogłoszone. 
Radna Ocimek powiedziała, że Rada Społeczna SP ZOZ-u powinna być informowana. 

Mieszkanka Przedborza zapytała, czy gdyby lekarz nie zrezygnował z pracy, to aparat RTG 
byłby nadal? 

Pani Łuczyńska odpowiedziała, że rozmawiała kilkakrotnie z lekarzem radiologiem. Główną 
przyczyną rezygnacji był przestarzały aparat, na którym nie chciał już pracować. Kontaktowała się 
również z innym lekarzem radiologiem, który nie wyraził zgody. 

Radny Małecki zapytał, jaka w 2020 r. była kwota przetargu na zakup aparatu RTG? 
Pani Łuczyńska odpowiedziała, że można było przeznaczyć 330 OOO zł na zakup aparatu 

RTG. 
Radny Małecki zwrócił uwagę, że brakowało 80 OOO zł, a teraz brakuje 180 OOO zł. Dodał, 

że Pani dyrektor napisała, że w 2020 r. dotacja z Gminy wynosiła 250 OOO zł. Natomiast w 2022 r. 
jest to kwota 300 OOO zł. 

Pani Łuczyńska potwierdziła powyższe. 
Przewodniczący Rady powiedział, że zrezygnowano z działalności RTG w Przedborzu, bo 

zrezygnował lekarz, który optował za tym, aby kupić nowy aparat RTG, bo na starym sprzęcie nie 
będzie pracował. Gdyby chciał obsługiwać aparat RTG, to byłby do dzisiaj, bo ani Pani dyrektor, 
ani Pani burmistrz, ani nikt z Rady by nie zlikwidował. Zaproponował dołożenie z budżetu Gminy 
jeszcze 250 OOO zł na zakup porządnego aparatu RTG. Dodał, że w 2020 r. to był półcyfrowy aparat 
RTG, a nie pełnocyfrowy. 

Radny Małecki zapytał, czy Gmina potrzebuje ucyfrowionego aparatu RTG? W 2020 r. 
brakowało 80 OOO zł. Można było dołożyć środki finansowe, kupić aparat RTG i znaleźć lekarza, 
który by obsługiwał taki aparat. 

Przewodniczący Rady powiedział, że lekarz twierdził, żeby kupić pełnocyfrowy aparat 
RTG. 

Radny Małecki zapytał, czy lekarz zadecydował? 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że lekarze nie czekają w kolejce do pracy 

w SP ZOZ-ie w Przedborzu. Zaproponował dołożenie z budżetu Gminy 200 OOO zł i aparat RTG 
zostanie kupiony. Nikt z radnych się nie odezwał w sprawie zawartej umowy między Gminą 
a SP ZOZ-em dotyczącej utrzymania budynku, czyli pokrywania wysokich kosztów na prace 
bieżące przez SP ZOZ, które powinna wykonywać Gmina jako właściciel budynku. Jeżeli SP ZOZ 
ma np. wykonywać różnego rodzaju prace budowlane, wymieniać piony energetyczne, naprawiać 
dach, to za co ma kupić aparat RTG? Dodał, że z jego inicjatywy i dzięki niektórym mieszkańcom 
Gminy został uprzątnięty plac po poprzednich władzach. Jeszcze trzeba zrobić ogrodzenie. Gmina 
powinna partycypować w kosztach utrzymania tego wszystkiego, bo niektórzy chcą, żeby był 
porządnie wyposażony gabinet ginekologiczny, stomatologiczny. Trzeba dołożyć z budżetu Gminy 
180 OOO zł i zdjąć środki z jakiejś inwestycji, albo wziąć dodatkową pożyczkę. Dodał, że prosił 
wiceministra o pieniądze dla Gminy Przedbórz, ale ich nie ma. Można jeszcze ogłaszać kilka 
przetargów, ale jak kogoś na coś nie stać i nie ma pieniędzy, to tego nie kupi. O tym było mówione, 
tylko trzeba uważnie słuchać. 

Pani burmistrz powiedziała, że Gminę czeka bardzo duży wydatek na remont dachu 
w SP ZOZ-ie. Na piętrze mieści się Zakład Pielęgnacyjno-Opiekuńczy i to zagraża bezpieczeństwu 
pacjentów tam przebywających, więc ta inwestycja w tym roku musi być wykonana. Gmina 
wykonuje bardzo dużo inwestycji. Gmina otrzymuje dofinansowania w wysokości 50%, 55%, 
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a pozostałe środki trzeba znaleźć w budżecie Gminy na te inwestycje. W ostatnim czasie kwoty 
w złożonych ofertach do ogłoszonych przetargów są tak wysokie, że niektóre są unieważn iane 
i następne są ogłaszane ze względu na to, że Gminy nie stać na wkład własny. Jeżeli inwestycje, na 
które Gmina otrzyma dofinansowanie, nie zostaną wykonane, to mieszkańcy będą mieli pretensje, 
że nie zostały wykonane. Gmina Przedbórz nie jest Gminą Kleszczów i nie jest tak zasobna. Jeżeli 
będzie możliwość pozyskania środków, to jest za kupowaniem sprzętu, który służy mieszkańcom. 
Społeczeństwo się starzeje, ale trzeba wybierać to, co jest ważniejsze. 

Mieszkanka Przedborza zapytała, ile wystawionych jest skierowań na zdjęcia 
rentgenowskie? 

Pani Łuczyńska odpowiedziała, że dla pacjentów SP ZOZ-u w styczniu 2023 r. było 
wykonanych 31 zdjęć na kwotę 1 485 zł, w lutym 34 zdjęcia na kwotę 1 585 zł, w marcu 24 zdjęcia 
na kwotę 1 110 zł, w kwietniu 30 zdjęć na kwotę 1 380 zł. 

Mieszkanka Przedborza powiedziała, że teraz jest wykonywanych około 30 zdjęć 
miesięcznie, a przedtem było ponad 100 zdjęć miesięczne plus skierowania na zdjęcia z ościennych 
gmin i z prywatnych przychodni. 

Pani Łuczyńska powiedziała, że w styczniu 2021 r. były wykonane 103 zdjęcia, w lutym, 
82, w marcu, 53, w kwietniu, w maju 130, w czerwcu 93, w lipcu 65, w sierpniu 69. Od 60 do 100 
miesięcznie zdjęć było wcześniej wykonywanych, ale bardzo dużo zdjęć było wykonywanych do 
sanatorium. Po zmianie w przepisach nie ma obowiązku wykonywania zdjęć rentgenowskich do 
sanatorium. W przypadku urazów mało zdjęć było wykonywanych. Pacjent, który trafił do szpitala 
z urazem miał ponownie wykonywane zdjęcie RTG. 

Przewodniczący Rady powiedział, że był aparat RTG i służy ł mieszkańcom. Gdy będą 
pieniądze, to należy kupić aparat RTG i nie liczyć na to, że przyniesie dochód, bo nie przyniesie 
dochodu. Poza tym nie ma przestrzeganej profilakty ki wykonywania zdjęć rentgenowskich. Do 
wyjazdu do sanatorium zdjęcia RTG nie są już potrzebne. Prześwietlenia zębów nie były drogie 
i były wykonywane bardzo dobrze. Jednak obecnie w większości prywatnych gabinetów 
stomatologicznych są aparaty RTG. Do Szpitala Powiatowego w Radomsku kupiono aparat RTG 
i zapewne zostanie kupiony następny, gdyż w szpitalu wykonują kilka tysięcy zdjęć miesięcznie, 
także być może będzie do sprzedaży taki aparat. Nie musi być nowy aparat RTG. Gminy na nowy 
aparat RTG nie stać. Chyba że zostaną zdjęte pieniądze z jakiejś inwestycji i nie będzie np. 
zrobiona droga bądź dach. Jednak oprócz budowy/remontu dróg, potrzebny jest również np. remont 
w budynku gimn azjum, na który ponad 100 OOO zł trzeba będzie wydać. Ponadto Gmina musi mieć 
środki finansowe na wkład własny do otrzymania dofinansowań do zadań inwestycyjnych. Jeśli jest 
taka wola radnych, to trzeba złożyć wniosek i zrezygnować z jakieś inwestycji, zdjąć pieniądze 
i kupić aparat RTG. 

Radna Ocimek powiedziała, że jeżeli koszty utrzymania aparatu RTG są tak wysokie 
i SP ZOZ miałby przez aparat RTG popaść w długi, to trzeba się zastanowić, czy trzeba kupić ten 
aparat. Tą decyzję należało wcześniej podjąć, gdyż kwestia zakupu aparatu RTG ciągnie się od 
kilku lat. Jeżeli aparat RTG jest tak drogi i Gminy nie stać na jego zakup, a SP ZOZ nie dołoży, to 
trzeba się zastanowić, czy można kupić ten aparat i czy SP ZOZ poradzi sobie z otrzymaniem tego 
aparatu. Nie było konkretnej rozmowy w tej sprawie, tylko że będzie ogłoszony przetarg. Przecież 
koszty usługi nie będą podnoszone, bo żaden zakład niepubliczny nie będzie wysyłał pacjentów do 
SP ZOZ-u, gdy będzie drogo. 

Przewodniczący Rady powiedział, że dyrektorowi czy kierownikowi nie wolno podejmować 
decyzji zakupu urządzeń, które będą przynosiły bardzo duże straty. 3 lata temu były inne koszty , 
a teraz wszystko drożeje. 

Radna Ocimek powiedziała, że przy wzroście kosztów wynagradzania, koszt utrzymania 
rentgena będzie dużo wyższy. Ona nie lobbuje za tym, żeby kupić aparat RTG, ale jakby się trafił 
jakiś używany w dobrej cenie, to można kupić. Gminy nie stać na wydanie 550 OOO zł, bo zakup 

6 



aparatu RTG nie zwróci się przy wykazywanej stracie, dlatego to rozumie i każdy powinien to 
zrozumieć, ale ludzie nie rozumieją, że rachunek ekonomiczny jest ważny. 

Przewodniczący Rady zgodził się z radną Ocimek, że rachunek ekonomiczny jest ważny. 
Dużo bogatsze i dużo mniejsze gminy od Gminy Przedbórz nie mają aparatu RTG. 

Radna Ocimek zwróciła uwagę, że osoby, które są pacjentami niepublicznych zakładów 
wymagają, żeby aparat RTG był w SP ZOZ-ie, a powinni wymagać od swoich przychodni aparatu 
RTG. 

Przewodniczący Rady powiedział, że rozmawiał z przewodniczącymi rad ościennych gmin, 
z których pacjenci najbardziej korzystają ze zdjęć rentgenowskich. Pani burmistrz również 
prowadziła rozmowy i obiecali, że dołożą 20 OOO zł, ale na obietnicach się skończyło. W Szpitalu 
Powiatowym w Radomsku lekarz pracuje za o wiele niższą stawkę godzinową niż proponowane 
stawki przez lekarzy w Przedborzu. Ponadto jest problem z lekarzami w Przedborzu, żeby zapewnić 
opiekę od godziny 8.00 do 18.00. Ośrodek w Górach Mokrych został przeniesiony do budynku 
byłego dworca, żeby były mniejsze koszty utrzymania, ale nie ma lekarza. Potrzebny tam jest lekarz 
rodzinny, żeby mógł załatwić wszystkie sprawy na miejscu. Są wymogi, dlatego Gmina ma 
„związane ręce" przede wszystkim środkami finansowymi. Najważniejsze dla Gminy są środki 
własne. Dodał, że polikwidowało się dużo sklepów, różnych zakładów na terenie Gminy, 
a z podatków były środki własne. 

Pani burmistrz powiedziała, że proponowano lekarzom wynajęcie mieszkania w Przedborzu 
i też nie ma żadnego odzewu. Osoby rozpoczynające swoją lekarską karierę zawodową, to 
specjalizacje muszą robić w szpitalu, więc mieszkają w dużych miastach, ponieważ tam są szpitale 
i mogą się dokształcać. Osoby mające ustabilizowane życie, rodzinę, mają już swoje mieszkania. 
Rozmawiała z lekarzem, który był w Górach Mokrych, że być może jego koledzy będą 
zainteresowani, z lekarzami w ościennych gminach, z lekarzami z Radomska i nie ma chętnych. 
Jest ogólny brak lekarzy, zamykane są oddziały w szpitalach, nie można otworzyć oddziału 
dziecięcego w Radomsku. Lekarze dyktują warunki, ponieważ w całym kraju jest brak lekarzy. 
Jeżeli udaje się jakiegoś lekarza pozyskać, to proponuje zbyt wysokie stawki godzinowe. Nie 
wiadomo, czy Gmina nie będzie musiała dokładać do lekarzy, bo jeżeli nie będzie lekarza, to nie 
będzie miał kto wypisać recepty. To będzie większy problem niż aparat RTG. Trzeba dbać o to, 
żeby w Przedborzu byli lekarze i jeżeli by się udało w Górach Mokrych, np. na 2 godziny 
tygodniowo, ale na chwilę obecną nie ma takiej możliwości, bo nie ma pełnego obstawienia 
niekiedy w Przedborzu. Jeżeli radni znają jakiegoś lekarza, który chciałby pracować w Przedborzu 
i ma uprawnienia, to zaprasza i będą prowadzić rozmowy. 

Przewodniczący Rady powiedział, że w SP ZOZ-ie w Przedborzu do lekarza jest się 
przyjętym w tym samym dniu, bądź w następnym dniu. W Radomsku czeka się 2-3 tygodnie do 
lekarza rodzinnego. Odnośnie zakupu aparatu RTG powiedział, że podczas Festiwalu Poezji Marii 
Konopnickiej zapytał Poseł Milczanowskiej o aparat RTG. Odpowiedziała, że na razie nie ma 
pieniędzy, ale ze specjalnego funduszu premiera być może będą środki fmansowe. Zaproponowała 
rezonans, ale na tym się skończyło. Rozmawiał z lekarzami, którzy by przyszli do Przedborza, 
gdyby był porządny aparat USG. Taki aparat USG można byłoby wykorzystać dla pacjentów, 
a przede wszystkim dla pacjentek korzystających z gabinetu ginekologicznego. Zwrócił uwagę, że 
na służbę zdrowia, oświatę i kulturę nie ma nigdy pieniędzy. Ponownie zaproponował, że jeżeli jest 
wola radnych Rady Miejskiej w Przedborzu, złożenie wniosku, zdjęcie środków fmansowych 
z jakiś inwestycji i zakup aparatu RTG. 

Ad.10 W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodniczący Rady zakończył 
LXVI sesję Rady Miejskiej w Przedborzu. Obrady trwały do godz. 14 09. 
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